
Referat af Styrelsesmødet den 9.11.2020 kl. 12.45 -16.00 

Referent: Thomas B Henriksen 

Til stede: Lone Clemmensen, Gitte Henriksen, Susanne Mortensen, Allan 

Østergaard Hansen, Anne-Sophie Askjær. Lene Kingo Laursen fra kl. 14.00 
 

Tidspunkt Punkter Resultat 

12.45 1. Godkendelse af dagsorden.  Dagsorden blev godkendt 

12.55 2. Godkendelse af referat fra 

02. november. 

Godkendelse udsat til næste 

STM. 

13.00 3. Opfølgning på igangværende 

opgaver 
 Vi har bestilt 8 365 licenser 

til computerne. 
Noget til Nyhedsbrevet? 

Lone orienterede om indkøb af 

4 computere og 8. 365 licenser. 
Lone orienterede om 

generalforsamling i DLF 8. 

december 2020. Specielt 

punktet ”er vi gearet til 

fremtiden” blev drøftet, kort. 

13.10 

 

 

 
 

 

 

 

13.25 

4. Kredskontoret. 
 Julegave til TR. Forslag: En 

julekalender med 24 øl. 

 Julegodter til medlemmer 
på skolerne: Forslag vi 

indkøber julegodter (Corona 

venligt indpakket) og levere 
til skoler/arbejdspladser. 

 FH-arbejdet 
Noget til Nyhedsbrevet? 

Styrelsen drøftede, hvad man 

skal gøre med julegaver i år, 

mange forslag var i spil. Der 

blev truffet en beslutning, men 
det er en hemmelighed indtil 

jul. 

Det blev besluttet, at indkøbe 

julegodter til skolerne, som 

bringes ud i december. 
 

FH arbejdet. Lone orienterede 

om at der er stiftende 

generalforsamling for FH-
Sydfyn d.1/12 2020. Øhavets 

Lærerkreds har meddelt, at de 

gerne vil deltage og at vi gerne 

vil have en bestyrelsespost i 
FH-Sydfyn. Lone sender 

relevant materiale om 

oplæg til sammensætning, 

forretningsorden, mm rundt 
til styrelsen. 

Styrelsen drøftede FH og 

perspektiverne i det lokale 

samarbejde i FH. 

 
 

 

 



 

 

Orientering 

13.45 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

14.00 

 

 
 

5. TR arbejdet.  
 Der afholdes heldags møde 

for TR og ledere på FOOD i 

Svendborg vedr. A20 d. 

16.11.20 
 Der afholdes heldagsmøde 

for TR og ledere på Ærø i 

vedr. A20 d. 17.11.20 

 Vi har inviteret til heldags 
møde for TR og ledere på 

Langeland vedr. A20 d. 

18.11.20 (afventer svar) 
 TR- mødet d. 7. dec. 20 

Kommunale budget 

udmeldinger.  
Noget til Nyhedsbrevet? 

TR arbejdet. Lone orienterede 

om TR møder for hver af vores 
3. kommuner. På Alle møderne 

er det A20 og muligheden for 

lokale arbejdstidsaftaler, som 

er på dagsordenen. 
Lene skriver indlæg til 

nyhedsbrevet. 

 

TR-mødet d. 7 december bliver 

afholdt på centerafdelingen, 
således at der er plads nok til 

at leve op til alle Coronakrav. 

Lene organiserer forplejning 

i samarbejde med Lone. 
 

 

Kommunale budgetter: 

Styrelsen drøftede de vedtagne 
kommunale budgetter. I 

Svendborg er der lagt op til at 

udmønte 3,4 mio. kr. til 

skolerne til ”mangfoldige 
læringsmiljøer”. På de store 

skoler er det over 400000 

kr./år. Styrelsen drøftede, 

hvordan men får 

medindflydelse i kommunerne 
og på de enkelte skoler, på 

hvordan man bruger ekstra 

ressourcer f.eks. til 

”mangfoldige læringsmiljøer” 
eller lærermillionerne fra 

finansloven. Der er styrelsens 

indstilling, at ekstra midler i 

langt overvejende grad bør 
bruges til flere lærere på 

skolerne, således at det 

betydelige arbejdspres, som 

lærerne er under, kan lettes og 

arbejdsmiljøet dermed kan 
blive bedre. Det blev besluttet 



at Thomas og Gitte skal lave 

et oplæg til hvordan TR 

lokalt kan få medindflydelse 

på Budgetterne. 

 
Gitte og Thomas skriver til 

nyhedsbrevet om de lokale 

budgetter for Svendborg, 

Ærø og Langeland. 
 

 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

14.10 

 

6. Arbejdsmiljø.  

Corona orientering 
Noget til Nyhedsbrevet? 

Lone orienterer om hvordan 

situationen med Corona værne 

midler er i kommunerne. Lige 

nu må lærerne gerne bruge 
visir og mundbind. I Svendborg 

skal lærerne selv anskaffe og 

finansiere visir, På Ærø har 

ledelsen indkøbt til de lærere 

som ønsker det og på 
Langeland er der lagt op til at 

lærerne kan få visir hvis de 

ønsker at bruge det. 

14.20 
 

7. MED arbejdet. 
 

Intet 
 

14.25 

 

8. Skolepolitisk arbejde. 
Noget til Nyhedsbrevet? 

Intet 

14.30 9. Særlige medlemsgrupper. 

 

Lene har holdt møde med 

Dorthe Thue fra PPR og vil til 
næste nyhedsbrev 

interviewe en fra UU. 

14.35 10. Det forpligtende 

kredssamarbejde, alle områder.  

Lene orienterede om arbejdet i 

Pæd-Polfo. Begrebet 

mellemformer (lokale tiltag) er 



på dagsordenen i øjeblikket, 

sammen med A20 Lene 

skriver til nyhedsbrevet om 

arbejdet i Pæd-polfo. 

 
Styrelsen drøftede begrebet 

”mellemformer”, som er en 

betegnelse KL er begyndt at 

bruge om specialpædagogiske 
tiltag som er opstået lokalt, på 

de enkelte skoler. Det blev 

vedtaget at prøve, at lave et 

overblik over hvilke 
mellemformer vi har på 

skolerne i øjeblikket (denne 

kortlægning laves af de 

pædagogisk ansvarlige Allan 
og Lene) 

 

 

14.45 11. Overenskomst/arbejdstid/-

kommunerne. 
 Orientering møde med DLF 

vedr. A20. Thomas, Lene og 

Lone tager til Vandkunsten 

torsdag d. 12.11. 
 Drøftelse af initiativer vedr. 

A20 som DLF har meldt ud. 

 

 

 
Lone orienterede om, at Lone, 

Lene og Thomas skal til DLF i 

København for at drøfte 

muligheder for lokal forhandling 
om arbejdstid i vores 3. 

kommuner. 

 

 

 

15.45 

 

12. Kommunikation 

Nyhedsbrev november 2020 

Interview  

 

Se i de enkelte punkter. Hvad, 

der skal med i nyhedsbrevet 

 

15.50 13. Regnskab og budget. 
 

Intet 

15.55 14. Punkter til næste møde. Intet 

15.55 15. Eventuelt. Intet 
 

 
 

 

 
 



 

 
 
 
 


